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EU: Jarní koronavirus všechny zaskočil a nejvíce Evropskou unii. Najednou se ukázala její
absolutní zbytečnost.

 

Jednotlivé státy oprášily svou národní identitu, EU selhala ve všech momentech, ve kterých
mohla. Unie měla řídit Evropu koordinovaně a smysluplně, místo toho jen bruselští úředníci s
otevřenou pusou koukali, jak si státy odkázané na své občany snaží pomoci sami. Reakce na její
neakceschopnost na sebe nenechala dlouho čekat.

Začalo se spekulovat o vystoupení Itálie minimálně z Eurozóny, ne-li z celé unie. Ve Španělsku
nebyla situace jiná.

Po vystoupení Velké Británie už si EU nemohla dovolit přijít o další státy s takovým počtem obyvatel
a tak vznikl ve velmi krátké době velmi detailně propracovaný záchranný balíček v hodnotě 750 mld.
EUR , pojmenovaný Evropský fond obnovy. Prostředky do něj byly zajištěny půjčkami na finančních
trzích, tedy rozhodně ne zadarmo.

Vzhledem k tomu, že jarní vlna koronaviru odhalila mnoho vážných slabin unie, celý fond obnovy se
pod záminkou solidarity nasměroval k nejvíce postiženým zemím, kterými světe div se byly Itálie a
Španělsko, ty údajně zaznamenaly nejdrastičtější dopad pandemie. Nikdo neřešil příčinu, kterou
mohl být dlouhodobě podfinancovaný sektor zdravotnictví v těchto zemích. Peníze byly přislíbeny,
křiklouni z jihu Evropy přestali křičet a jarní covid byl úspěšně za námi. Všichni jsme mohli mít
hřejivý pocit, že se těm nejvíce trpícím pomohlo a že jsme to všichni zvládli společně, tedy v unii a že
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bez ní by to asi nešlo.

Léto celá Evropa přežila i díky rozvolnění ve většině zemí v pohodě a přišel podzim a s ním
druhá vlna. Počtem hospitalizovaných, nakažených i mrtvých mnohem horší než ta jarní, která si
vynutila obří půjčku 750. mld EUR, aby byla zažehnána.

Nyní máme zimu, covid neustupuje a obden můžeme číst titulky v novinách, že Česko má
relativně nejvíce případů Covid-19 ze všech zemí světa ( např. článek E15 ze dne 14.12.2020 a
jiné ) . Zejména německý tisk nás peskuje za naše čísla téměř každý den a nejen on. Jsme–li tedy již
několik týdnů tou nejpostiženější zemí světa, popřípadě Evropy, před kterou je třeba se důkladně
izolovat, kam se poděla ta unijní solidarita, kde je EU fond obnovy 2 pro nejpostiženější země
Evropské unie a tedy i pro Českou republiku ? Nikde a nikdy žádný nebude. Na rozdíl od Itálie a
Španělska, o které EU nemůže přijít, protože tvoří zhruba 25% celé unie, Česká republika v EU
vůbec nikoho nezajímá a zajímat nikdy nebude. A právě tohle je ta pravá unijní solidarita a pomoc.
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